
PROTOKÓŁ NR LVII/2023 
z pięćdziesiątej siódmej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 27 września 2023 r. 
 
W dniu 27 września 2023 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. Ogrodowej Nr 
37 odbyła się pięćdziesiąta siódma sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 27 
września 2023r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:55 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył pięćdziesiątą siódmą 
sesję Rady Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, 
pracowników urzędu oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Obecni: 

1. Jan Bitka 
2. Marek Bursztyn 
3. Danuta Janek 
4. Dorota Kaczmarek 
5. Lidia Kocąka 
6. Tomasz Marczewski 
7. Daniel Mazurkiewicz 
8. Wioletta Mazuro 
9. Beata Pańtak 
10. Barbara Rogozińska-Klocek 
11. Teresa Sygut 
12. Adam Szreder 
13. Maria Tarczewska-Sierko 
14. Karol Wiler 
15. Błażej Woźniak 

 
Ad 2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że porządek obrad został 
przedstawiony radnym. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych wnosi 
uwagi do porządku obrad. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag.     
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołów: z LIV sesji Rady Gminy z dnia 24 maja 2023 r., z LV sesji Rady 

Gminy z dnia 19 czerwca 2023 r. oraz z LVI sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 20 lipca 
2023 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 



6. Wolne wnioski i informacje.  
7. Interpelacje i zapytania radnych.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 

Zielonogórsko-Nowosolskiego Obszaru Funkcjonalnego. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 

Świdnica na lata 2023-2033. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 

domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Świdnica na lata 2023-
2026. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy domowej  
w Gminie Świdnica. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania i odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Świdnica”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z placów zabaw, siłowni 
zewnętrznych oraz boisk, parków i miejsc rekreacyjno-turystyczno-sportowych 
zlokalizowanych na terenie gminy Świdnica. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Lubuskiego 
w formie opracowania i przekazania dokumentacji projektowej obejmującej budowę 
odcinków chodników wraz z wyznaczeniem doświetlonego przejścia dla pieszych oraz 
zmianą stałej organizacji ruchu w ciągu DW 279 na wysokości Zalewu Świdnickiego. 

16. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad 3. Przyjęcie protokołów: z LIV sesji Rady Gminy z dnia 24 maja 2023 r., z LV sesji 
Rady Gminy z dnia 19 czerwca 2023 r. oraz z LVI sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 20 
lipca 2023 r. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy są uwagi do 
protokołów z LIV sesji Rady Gminy z dnia 24 maja 2023 r., z LV sesji Rady Gminy z dnia 19 
czerwca 2023 r. oraz z LVI sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 20 lipca 2023 r. 
W związku z tym, że nie zgłoszono uwag, protokół został przyjęty przez aklamację. 
 
 
Ad 4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przedstawiła sprawozdanie z okresu 
międzysesyjnego od lipca do września:  
 
21 lipca podpisała umowę z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie przygotowania 
dokumentacji technicznej na ścieżkę rowerową relacji Zielona Góra-Świdnica o długości 4 
kilometrów. Jest to etap trzeci. Otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 142.500,00 zł. 
24 lipca spotkała się z wykonawcą parku w Świdnicy. 
24 lipca spotkała się z kierowniczką GOPS-u panią Anną Mierzwą i panią Dyrektor Żłobka 
Martą Wikierską. 
26 lipca uczestniczyła w święcie Policji w Zielonej Górze. 
26 lipca spotkała się z rodziną z Piasków w sprawie rozpoczęcia budowy ich nowego domu. 
27 lipca odbył się Zarząd Związku Powiatowo-Gminnego. 



29 lipca w Gozdnicy odbyła się wystawa ceramiki pana Henryka Krakowiaka, w której 
uczestniczyła wraz z panią Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury panią Pauliną Szewczyk. 
31 lipca spotkała się z panią architekt Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej w sprawie projektu 
budowy mieszkań komunalnych. 
1 sierpnia spotkała się z wykonawcą przebudowy drogi krajowej nr 27 w Świdnicy.  
2 sierpnia spotkała się z panią Beatą Strzelczyk, wówczas pełniącą obowiązki Dyrektora 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy. 
2 sierpnia odbyła spotkanie online z Komisją Konkursową Fundacji Most de Most, która 
wybrała nasz zbór w Letnicy do przyznania dotacji w wysokości 1.000.000,00 zł na prace 
remontowe. 
8 sierpnia spotkała się z projektantem ulicy Strumykowej w Wilkanowie. 
8 sierpnia odbyło się spotkanie z biurem  projektowym zagospodarowania terenów w Koźli.  
12 sierpnia odbyło się gminne Święto Plonów w miejscowości Lipno. Wójt Gminy Świdnica 
podziękowała panu sołtysowi Wiesławowi Krzesińskiemu i wszystkim mieszkańcom, którzy 
włączyli się w organizację tego święta.  
22 sierpnia spotkała się z Liwią Horbacz, której została przyznana Nagroda Sportowa Wójta 
Gminy Świdnica. 
22 sierpnia uczestniczyła w spotkaniu z wykonawcą parku w Świdnicy. 
23 sierpnia wspólnie z panią redaktor Radia Zachód panią Grażyną Walkowiak odwiedziła 
seniorów, którzy otrzymali w ramach projektu tzw. opaski życia. 
24 sierpnia spotkała się z inwestorem działki w Słonem.  
24 sierpnia odbyło się wspólne spotkanie wykonawcy parku w Świdnicy. 
24 sierpnia odwiedziła nowo wyposażoną kuchnię Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  
w Świdnicy, sprzęt zakupiono w ramach pozyskanych środków finansowych. 
24 sierpnia spotkała się z panią Bogumiłą Hajdasz, przewodniczącą Gminnej Rady Seniorów. 
27 sierpnia wzięła udział w Dożynkach Powiatowych w Trzebiechowie, gdzie wieniec  
z miejscowości Buchałów, wykonany metodą tradycyjną, zdobył pierwsze miejsce, a wieniec 
wykonany w kategorii współczesnej z miejscowości Letnica zdobył drugie miejsce. 
28 sierpnia spotkała się z Dyrektorem Departamentu Lubuskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego panem Markiem Kamińskim w sprawie projektów kończącej się perspektywy 
finansowej. 
29 sierpnia spotkała się wraz z pracownikami i przedstawicielem firmy wykonującej projekt 
ulicy Strumykowej w Wilkanowie. 
29 sierpnia spotkała się z Wicewojewodą panią Olimpią Tomczyk-Iwko w sprawie inwestycji 
drogowych, m.in. drogi powiatowej w kierunku Świdnica-Letnica. 
31 sierpnia spotkała się z panią Bogumiłą Hajdasz Przewodniczącą Gminnej Rady Seniorów. 
1 września uczestniczyła wraz z nową panią Dyrektor Agnieszką Kulczyńską w Radzie 
Pedagogicznej z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy. 
1 września odbyło się spotkanie z wykonawcą parku w Świdnicy. 
1 września podpisałam umowę na wykonanie zatoczki autobusowej w Piaskach. 
2 września odbyło się oficjalne otwarcie zagospodarowanego miejsca w parku w Grabowcu. 
2 września uczestniczyła w Dożynkach Wojewódzkich w Świebodzinie. Gminę reprezentował 
wieniec z Buchałowa, który otrzymał wyróżnienie wraz z nagrodą finansową. 
4 września uczestniczyła w rozpoczęciu roku szkolnego w naszych obu placówkach 
edukacyjnych. 
5 września spotkała się z panią Prezes oraz Naczelnikiem OSP Letnica w sprawie wozu 
strażackiego. 



8 września spotkała się z Nadleśniczym Nadleśnictwa Zielona Góra panem Rafałem 
Ozimińskim. 
12 września spotkała się z Prezesem SIM panem Andrzejem Szablewskim w sprawie złożonego 
wniosku o dofinansowanie na budowę mieszkań komunalnych na terenie gminy Świdnica.  
13 września uczestniczyła wraz z seniorami w narodowym czytaniu powieści „Nad Niemnem”. 
14 września spotkała się z panią urbanistką Agnieszką Nierzwicką-Mróz w sprawie zmiany 
ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym. Ustawa wyznacza gminom konieczność 
opracowania planów ogólnych gminy do końca 2025. 
14 września uczestniczyła w spotkaniu online gmin członkowskich Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych, podsumowującym pracę nad planem zrównoważonej mobilności miejskiej dla 
miasta Zielona Góra, gminy Czerwieńsk, Nowogród Bobrzański, Zabór, Świdnica, Sulechów, 
Otyń i Nowa Sól Miasto. 
16 września uczestniczyła w przeglądzie Zespołów Śpiewaczych. W tym roku odbywał się on 
w Wilkanowie. 
17 września wzięła udział w koncercie Lubuszanie in Memoriam zorganizowanym w Zborze. 
19 września spotkała się z prezesem firmy Elviz ze Świdnicy. 
22 września spotkała się z wykonawcą parku w Świdnicy. 
23 września uczestniczyła w 30-leciu Euroregionu Sprewa-Nysa-Bóbr w Gubinie.  
24 września wzięła udział w podsumowaniu zawodów wędkarskich w Świdnicy. 
25 września uczestniczyła w posiedzeniu Gminnej Rady Seniorów. 
26 września spotkała się z Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy panią 
Agnieszką Kulczyńską. 
26 września odbyło się spotkanie przedstawicieli miejscowości Drzonów z radną Marią 
Tarczewską-Sierko, księdzem proboszczem Jackiem Grzelakiem oraz projektantem wykonanej 
dokumentacji na remont kościoła w Drzonowie. Pozyskaliśmy dofinansowanie w kwocie 
1.400.000,00 zł na remont zabytku. 
26 września spotkała się z panią Agnieszką Hałuszczak, prowadzącą działalność gospodarczą 
w zakresie ochrony zwierząt, obejmującą teren gminy Świdnica.  
 
 
Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym uczestniczył i reprezentował Radę podczas obchodów Gminnego Święta 
Plonów, które odbywało się w Lipnie. 
Pogratulował organizatorom, wszystkim osobom, które włączyły się w organizację i przebieg 
Dożynek.  
Uczestniczył w rozpoczęciu roku szkolnego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Świdnicy. 
Wziął udział w obchodach dwudziestolecia Zespołu Śpiewaczego Świdniczanie, które były 
obchodzone podczas Przeglądu Zespołów Śpiewaczych w Wilkanowie.  
Uczestniczył w podsumowaniu tegorocznego jedenastego cyklu dziecięcych i młodzieżowych 
spławikowych zawodów wędkarskich z cyklu Grand Prix Świdnica. Podziękował sponsorom, 
którzy włączyli się w organizację tych zawodów dla młodych wędkarzy. Warto podkreślić, że 
te zawody już ponad 10 lat odbywają się w naszej gminie. Wielkie podziękowanie dla 
stowarzyszenia z Buchałowa Młodzi Potrafią, dla sołtysa Rafała Trafały za to, że się włączyli 
w te zawody.  



Ad 6. Wolne wnioski i informacje. 
 
 
Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Ja mam dzisiaj tutaj dwie sprawy. Pierwsza dotyczy, 
może tak, na wstępie chciałabym zaznaczyć, że tutaj nie chcę być stronnicza, bo tutaj chodzi 
akurat o kwestię wyborów i jakby każdy komitet ma prawo do agitacji wyborczej. Chodzi mi 
oczywiście o wybory zbliżające się, wybory parlamentarne. Jednak obowiązują pewne zasady 
dotyczące tych banerów i plakatowania i są one zawarte między innymi w zarządzeniu Wójta 
z dnia 22 sierpnia w sprawie wyznaczenia miejsc na terenie Gminy Świdnica. Tutaj konkretnie 
może się skupię na Letnicy, bo to mnie interesuje. Jest wyznaczonych pięć miejsc do 
plakatowania. Są to nasze tablice ogłoszeniowe. Dociera do mnie coraz więcej zapytań od 
mieszkańców, ponieważ u nas pojawiły się też w innych miejscach, na mieniu gminnym takie 
plakaty i banery. Czy w międzyczasie od wydania tego zarządzenia zostały wyznaczone jakieś 
dodatkowe miejsca do umieszczania ogłoszeń i banerów? 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Nie przypominam sobie, żebym 
podpisywała jakiekolwiek inne zarządzenie. A o jakim mieniu, że tak powiem, mówi Pani  
w kontekście miejscowości? 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Tutaj jest mowa konkretnie o płocie wokół 
przepompowni oraz o płocie na placu zabaw przy blokach. Tam też się w sobotę pojawiły 
banery. Akurat już w nocy z soboty na niedzielę zostały zerwane, ale też był bałagan  
i mieszkańcy się dopytywali z różnych przyczyn, czy te plakaty, banery mogą tam wisieć, czy 
nie. Ja nie znałam odpowiedzi, więc chciałabym wiedzieć, co ewentualnie mówić 
mieszkańcom. Czy Państwo coś z tym zamierzają zrobić? Czy to tak ma zostać? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Myślę, że tutaj w tej kwestii kompetencje 
będzie miała sekretarza do odpowiedzi. Natomiast do mnie z oficjalną prośbą nikt z komitetu 
wyborczego się nie zgłosił. Z tego co wiem, jest chyba zakaz, który dotyczy faktycznie 
budynków użyteczności publicznej. Czy ogrodzenie w to wchodzi? Nie wiem, trudno mi tu 
dzisiaj o tym rozstrzygać. Oficjalnego wniosku w tej sprawie nie było. 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda  - Chciałabym się dopytać o uchwałę podjętą 19 czerwca 
tego roku w sprawie zmian w załączniku do uchwały w sprawie określającego zasady i tryb 
korzystania ze świetlic i sal wiejskich. Akurat dzisiaj chciałam go wydrukować i zobaczyłam, 
że on ma status oczekujący i chciałam się zapytać czy to jest aktualne, że on jest oczekujący 
czy jest obowiązujący? W dniu dzisiejszym otrzymałam maila z Zakładu Usług Komunalnych 
w sprawie spotkania Muzyczne Zakończenie Lata, które odbyło się 23 września w Letnicy. 
Tutaj chciałabym troszeczkę nakreślić tą sytuację i poinformować, żeby nie było wątpliwości. 
że zgodnie z regulaminem określającym tryb korzystania ze świetlic była to impreza kulturalna 
o charakterze niedochodowym, zorganizowana przeze mnie jako przez sołtysa. Dotychczas nie 
miałam w zwyczaju informowania o takich bieżących spotkaniach i imprezach, dotychczas było 
przyjęte, że sołtys ma nieograniczony dostęp do sali wiejskiej w ramach wykonywania zadań 
statutowych, czyli jak organizujemy na przykład mikołajki, Dzień Seniora, zebrania wiejskie, 
przygotowania do dożynek, moje dyżury sołeckie, sesje Gminnej Rady Seniorów. Dotychczas 
nie podawałam do Zakładu Usług Komunalnych takich informacji i też w kwestii w ogóle 
podpisania umowy na takie wydarzenia to nie mam jako sołtys osobowości prawnej i nie mam 
możliwości podpisania tej umowy. Mamy też takie wydarzenia jak imprezy w Zborze, kiedy 
korzysta się z sali wiejskiej jako takiego zaplecza technicznego i na to też umów nie mamy. Nie 



było to nigdy ewidencjonowane przeze mnie. Prosiłabym też o doprecyzowanie kwestii 
sprzątania, ponieważ po koncertach w Zborze sala zostaje brudna, nie jest sprzątana i tutaj też 
bym prosiła, żeby to doprecyzować, kto ma to sprzątać.  Potem sporo czasu mam to pochłania 
i mam wrażenie, że oczekiwania wobec sołtysów są bardzo duże, a rekompensata za to, co 
robimy jest niewielka, bo tutaj nawet nie mogę liczyć na promowanie wydarzeń 
organizowanych przez mieszkańców dla mieszkańców, więc może trochę warto tutaj pomyśleć 
nad tymi salami. Jak ma być rozwiązana kwestia tego sprzątania i zarządzania, ponieważ 
regulamin jest bardzo ogólny i niewiele reguluje i tak naprawdę nawet nie wynika z niego, kto 
tą salą zarządza, tylko jest to umowne, że jest to sołtys. Wracając do tego maila o tą imprezę  
w sobotę, to tak jak mówiłam, zorganizowałam ją ja jako sołtys ze wsparciem lokalnych 
stowarzyszeń. Chciałam się zapytać, czy są jeszcze jakieś wątpliwości, pytania, zastrzeżenia co 
do tej imprezy, która się odbyła w sobotę? Czy jest w tym coś niezgodnego ze statutem lub  
z regulaminem?  

Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Świdnicy Magdalena Widańska - Pytanie dotyczyło 
dlaczego nie została zawarta umowa użyczenia na korzystanie z sali wiejskiej na imprezę 
Pożegnanie  Lata. Ona była organizowana przez sołectwo, ale również przez stowarzyszenie. 
Był taki plakat zachęcający do uczestnictwa, więc były wyszczególnione dwa podmioty, 
sołectwo Letnica i stowarzyszenie. Zgodnie z uchwałą można na potrzeby miejscowości 
korzystać z sali wiejskiej, ale wymagane jest zawarcie umowy użyczenia. To co Pani mówiła  
o tym, że Pani nie ma osobowości prawnej, nie ma takiej potrzeby, żeby Pani okazywała nam 
jakieś dokumenty związane z osobowością prawną, bo tak samo jak wynajmujemy salę wiejską 
mieszkańcom, tylko że to już jest odpłatnie, ponieważ są to imprezy komercyjne. Jest taka 
możliwość, i w tej sytuacji mogła Pani skorzystać z tej sali, ale uważam, że powinna być 
zawarta umowa użyczenia i tego dotyczył mail. 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda  - To proszę jeszcze raz doprecyzować między kim a kim 
powinna być ta umowa? 

 Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Świdnicy Magdalena Widańska - Między 
Zakładem Usług Komunalnych, który ma w zarządzie sale wiejskie.  

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda  - A drugą stroną? 

Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Świdnicy Magdalena Widańska - Albo sołtys, albo 
stowarzyszenie. 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda  - Ale ja jako sołtys to nie mogę podpisywać. 

Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Świdnicy Magdalena Widańska - Dlaczego? 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Bo to ja bym musiała jako osoba prywatna, a ja tego 
nie wynajmuję prywatnie. Ja nie mam osobowości prawnej, nie będę podpisywać jako sołtys, 
nie widzę takiej możliwości. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jeżeli organizowana jest jakakolwiek 
impreza kulturalna, gdzie przychodzą mieszkańcy i nie tylko mieszkańcy i wstęp jest wolny, bo 
podejrzewam, że to była otwarta impreza i każdy, kto miał ochotę, mógł na nią przyjechać,  
w zależności od liczby miejsc, które były przewidziane. Więc ma ona charakter jakby nie 
jednoosobowego spotkania ani spotkania Rady Sołeckiej, tylko przychodzą na nią mieszkańcy. 
Jeżeli jest wywieszana informacja, że jest to organizowane przez Panią jako sołtysa  



i organizatorem jest również stowarzyszenie, to jeżeli coś by się stało na tej imprezie, to proszę 
powiedzieć, kto wówczas by odpowiadał jako organizator za to, że coś tam się wydarzyło? 
Abstrahuje już od tego, że całe szczęście, że się nic nie dzieje i wszystko fajnie przebiega. 
Natomiast Gmina, a tak naprawdę ja w swojej osobie, odpowiadam za mienie gminne i gdyby 
się coś tam wydarzyło, to kto wówczas z Państwa jako organizatorów za to odpowiada? Dlatego 
są wprowadzone formy użyczenia, po to właśnie, że jeżeli jest większa liczba osób, bo nie 
wiemy, kto na tę imprezę przychodzi, nie jest to biletowane, więc każdy tak na prawdę ma 
prawo wstępu, to uważam, że powinniście Państwo dopełniać takiej formalnej jakby strony 
podpisania tej umowy użyczenia. Nikt nie zabrania Wam spotykać się, po to te sale są, żeby 
one żyły. Natomiast nie może być takiej sytuacji, że to spotkanie trwa, godzinę, dwie, 
przychodzi grupa osób, a nie ma organizatora wśród nich. 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda  - Ja byłam od początku do końca na tej imprezie. Tutaj 
tak samo można by teraz podać przykład innych imprez, które wyszczególniłam, czy tak jakby 
nawet sesję Gminnej Rady Seniorów, która się odbyła. Też są te spotkania otwarte. Jak robimy 
Dzień Seniora, Mikołajki i każde inne spotkania nieformalne zwoływane przez Sołtysa, to 
ryzyko jest wszędzie takie samo. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tylko w przypadku imprez, które 
organizowane są przez Gminę, czyli w momencie, kiedy koncert odbywa się w Zborze i muzycy 
często u Państwa na sali mają możliwość odpoczynku bądź też konsumpcji, to jest wskazany 
organizator tego wydarzenia. Czyli ja w tym momencie za to odpowiadam. Jeżeli jest Gminna 
Rada Seniorów, to jest to również podmiot jakby pomocniczy, powołany formalnie i za to 
odpowiada Gmina. W takim przypadku, kiedy dzieją się wydarzenia kulturalne, fajnie, że się 
dzieją i niech się dzieją, to nie może być tak, że przynajmniej nie ma tej formalnej kwestii 
załatwionej, tak uważam. Ja nie pamiętam zapisów dzisiaj uchwały, natomiast o tym 
rozmawialiśmy wielokrotnie, że jeżeli coś się dzieje, a wiem, że w innych miejscowościach 
spotyka się koło gospodyń wiejskich i taka umowa użyczenia jest podpisywana. 

Radny Adam Szreder - W takim układzie jest taka refleksja, że należy wrócić do tej uchwały, 
dlatego że jeżeli rada sołecka będzie chciała zorganizować jakieś wydarzenie społeczno-
kulturalne zgodnie ze statutem, bo to jest między innymi w zadaniach sołtysa, to trzeba w takim 
układzie przyjąć jakąś formę zgłaszania, bo nie wyobrażam sobie, że Gmina podpisuje umowę 
z Gminą, a zwłaszcza że sołtys, tak jak powiedziała pani sołtys tutaj nie ma osobowości 
prawnej. To jest przewodniczący jednostki pomocniczej Gminy. Nie wyobrażam sobie umowy 
w tym momencie jakiejkolwiek zawartej pomiędzy Zakładem Usług Komunalnych czy też 
Gminą a przewodniczącym jednostki pomocniczej, bo przewodniczący jednostki pomocniczej, 
sołtys nie działa prywatnie, tylko społecznie. Trzeba będzie w takim układzie wrócić do tej 
uchwały, bo ja powiem szczerze, dla mnie to jest jakiś nowum, że jeżeli sołtys coś robi, to wtedy 
należy podpisywać umowę. Wywołane zostało stowarzyszenie, mnie akurat nie było na tej 
imprezie i bardzo tego żałuję, ale miałem wyjazd. Natomiast stowarzyszenie to, że zrobiło 
dekorację i dziewczyny upiekły trzy ciasta, to na tym polegała nasza organizacja. Myśmy tak 
się umówili, że salę wiejską bierze na siebie sołtys, natomiast stowarzyszenie wspomaga, tak 
jak pani sołtys powiedziała, tymi właśnie jakimiś tam powiedzmy sobie dodatkami i dlaczego 
stowarzyszenie w związku z tym ma podpisywać umowę? Proszę może wrócić do tej uchwały, 
przemyśleć kwestię, bo jeżeli tak regulujemy, to trzeba w takim układzie uzupełnić tą uchwałę 
o zapisy dotyczące organizacji imprez społeczno-kulturalnych z inicjatywy sołtysa bez 
stowarzyszenia. 



Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jeszcze raz chciałabym tu podkreślić 
jedną rzecz, Panie Adamie, bo myli Pan pojęcie spotkania rady sołeckiej i sołtysa, które może 
być organizowane, natomiast tu mówicie Państwo o wydarzeniu, które miało miejsce. Proszę 
mi odpowiedzieć w takim razie, gdyby coś się stało na tej sali, kto by odpowiadał za to? 

Radny Adam Szreder - Dlatego zaproponowałem Pani żebyśmy wrócili do tej uchwały. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale ja bym chciała w takim razie, skoro 
uważacie Państwo, że nie powinno być takiej umowy użyczenia, która jest dobrowolna dla 
mieszkańców i każdy ma prawo z niej oczywiście skorzystać, to kto w tym momencie, gdyby 
coś się stało, kto by za to odpowiadał? Ja? Czy pan jako m.in. widniejący na plakacie 
Stowarzyszenie Wspólna Letnica? Pan jest prezesem stowarzyszenia, więc dlatego sobie 
pozwoliłam w takiej formie. 

Radny Adam Szreder - Wrócę do mojej refleksji w takim układzie. Jeżeliby nie było tam 
stowarzyszenia, tylko sołectwo organizowałoby wydarzenie społeczno-kulturalne, np. 
Mikołajki, bez udziału żadnego stowarzyszenia, wtedy należy podpisać umowy, czy co należy 
zrobić? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Uważam, że tak. Skoro przyjdą rodzice 
z dziećmi, to jest to jakaś grupa osób, tak? Spotykają się w jakimś celu. Po to sankcjonowaliśmy 
ten regulamin, żeby właśnie była jasność, kiedy sala jest zajęta, kiedy jest wolna. To są 
spotkania organizowane dla jakiejś grupy osób.  

Radny Adam Szreder - Ale nie może to być umowa. To są jakieś takie podstawowe rzeczy  
z ustawą… 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale to nie było spotkanie Mikołajkowe, 
tylko każdy mógł przyjść, nawet mieszkaniec Zielonej Góry miał prawo do wstępu. Ja zadaję 
tylko pytanie Państwu, Pani Sołtys i Panu Radnemu, kto by odpowiedział za coś, co by mogło 
się tam wydarzyć? I chciałabym uzyskać taką odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Ja mam propozycję taką, Panie 
Radny, bo rozumiem, tą uchwałę podjęła ta rada. Obradowaliśmy nad tym i nie zauważyliśmy 
takich problemów, jak się teraz okazuje, nikt nie zgłaszał takich zastrzeżeń. Skoro Pan teraz 
widzi takie zastrzeżenia, to rozumiem, że składa Pan wniosek formalny do ponownej pracy nad 
uchwałą dotyczącą najmu mienia gminnego, sal gminnych? 

Radny Adam Szreder - Nie spodziewałem się, że będę musiał to robić, ale skoro tak, to składam 
taki wniosek, bo jeżeli jest problem…Ale nie może sołtys, nie ma upoważnienia… 

Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Magdalena Dotka - Ja chciałabym tutaj kwestię 
prawną wyjaśnić, bo stroną stosunku cywilno-prawnego nie musi być tylko podmiot, który ma 
osobowość prawną. Nie mylmy tutaj pojęć, bo stroną stosunku, może być pani pełniąca funkcję 
sołtysa. Pani podpisuje inne dokumenty i jest powołana oficjalnie i może być stroną stosunku 
cywilnoprawnego z zawartą z przedstawicielem z jednostką organizacyjną, jakim jest ZUK. Ja 
tutaj nie widzę sprzeczności prawnej do zawarcia. 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda  - Ale ja nie piastuję urzędu, tylko pełnię funkcję. 

Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Magdalena Dotka - Pełni Pani funkcję, ale 
organizuje Pani, to może pani podpisać jako Małgorzata Jagoda.  



Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda  - Odbywają się myślę w każdej wsi, jeśli wieś jest 
aktywna, takie imprezy właśnie jak Mikołajki, jak Dzień Seniora inicjowane przez sołtysa lub 
radę sołecką i ja sobie nie przypominam, żebym kiedykolwiek to zgłaszała, bo było też 
powiedziane kiedyś, że jeśli są to wydarzenia, w których ja jako gospodarz sali biorę udział, to 
te wydarzenia mogą się odbywać i nie muszę ich zgłaszać. Natomiast co do uwag jeszcze, to 7 
maja wysyłałam do pani Magdaleny Widańskiej moje uwagi do tego regulaminu, które nie 
zostały uwzględnione. Niejednokrotnie też mówiłam o tym, bo Państwo tak naprawdę podjęli 
coś o nas, bez nas. Tak jest chyba najprościej o tym mówiąc, ponieważ z sołtysami tutaj 
niewielka była rozmowa na temat tego regulaminu, gdzie to my jesteśmy osobami, które to 
wydają. Ale przekazałam swoje uwagi, które nie zostały uwzględnione i też nie otrzymałam w 
tej sprawie żadnej odpowiedzi. Regulamin, który był w 2019 roku podjęty i był bardziej 
szczegółowy, został zmieniony. To, że nie byłam na spotkaniu, z pewnością nie było moją 
złośliwością, tylko też spotkania są wyznaczone odgórnie i nie zawsze mamy możliwość 
uczestnictwa w nich. Natomiast przesłanie uwag w późniejszym terminie, nie widzę w tym 
niczego złego. Natomiast nie uwzględnienie ich i nie odniesienie się do tego, to już 
pozostawiam.  

Pan Adam Szreder. - W tej kwestii proszę Państwa, naprawdę proszę w takim układzie albo 
wnioskuję o to, aby po pierwsze pochylić się nad uwagami, skoro pani sołtys twierdzi, że 
zgłosiła jakieś uwagi, to jeżeli Państwo ich nie przyjmujecie, to chociaż odpiszcie, dlaczego ich 
nie przyjmujecie. Druga sprawa, jeżeli rzeczywiście tak jest, że sołtys powinien w jakiś sposób 
usankcjonować swoje działanie społeczne na terenie sali wiejskiej, to wprowadźmy regulacje 
odpowiednie w regulaminie. Proszę o zasięgnięcie opinii radcy prawnego, czy może to być 
umowa, jeżeli tak to jaka. Ja mam poważne wątpliwości, ponieważ uważam, że np. pani Jagoda, 
pani Sygut, czy pani Janek nie wynajmuje tej świetlicy jako osoba prywatna, tylko jako 
funkcjonariusz publiczny, który realizuje zadania statutowe. Jeżeli tak, to wtedy moim zdaniem 
nie ma mowy o podpisywanie jakichkolwiek dokumentów w formie umowy cywilnoprawnej. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - W statutach sołectw jest informacja  
o tym, że sołtys reprezentuje mieszkańców na zewnątrz, czyli nie ma tu przeciwwskazań do 
tego, żeby chociażby taka informacja w ZUKu się znalazła, że jest organizowane wydarzenie, 
bo to nie jest spotkanie pięciu osób z rady sołeckiej, tylko mogło na to spotkanie przyjść x osób. 
Moje pytanie cały czas brzmi: kto z Państwa odpowiedziałby, gdyby coś się na tym spotkaniu 
wydarzyło? Dalej nie odzyskałam takiej odpowiedzi, bo tak naprawdę dzisiaj na plakacie 
widnieje rada sołecka oraz Stowarzyszenie Wspólna Letnica. To w takim razie kto jest 
organizatorem tego spotkania?  

Radny Adam Szreder - To pewnie my byśmy za to odpowiadali. 

Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda  - Ja byłam organizatorem i ja bym poniosła 
konsekwencje. 

Radny Adam Szreder - Wydaje mi się, że bo to jest organ pomocniczy Gminy, to tak samo jak 
jednostki organizacyjne, nie ma możliwości. Nie wydaje mi się, żeby była możliwość 
podpisywania umów między sobą, wewnątrz Gminy. Proszę tylko to sprawdzić, naprawdę jest 
dobry radca prawny w gminie. Być może trzeba do tego regulaminu po prostu wrócić, tak żeby 
to uregulować odpowiednio. 



Sołtys wsi Letnica Małgorzata Jagoda - Ja bym jednak pochyliła się jeszcze nad tym, aby 
przemyśleć, czy jednak nie wyznaczyć osoby odpowiedzialnej formalnie za salę, za wynajem, 
za prowadzenie kalendarza. Nawet byłabym za tym, żeby to było odpłatnie, ponieważ żeby ktoś 
miał za to odpowiedzialność, bo my jako sołtysi i tak mamy sporo obowiązków, więc myślę, 
że można by to rozważyć, podobnie jak jest z kaplicami. Nad kaplicami też ktoś przychodzi, 
sprząta, więc myślę, że i z salą tak by można, żeby to wyodrębnić i zatrudnić po prostu osobę, 
która by pilnowała porządku, pilnowała inwentarza. To taka propozycja. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - To ja mam propozycję, jeżeli Państwo 
uważacie, że jest taka konieczność i taka potrzeba, macie fundusze sołeckie i proszę 
ewentualnie w tych funduszach taką osobę, jeżeli nie macie w swoim gronie i nie chcecie tego 
robić jako sołtysi, zabezpieczyć. To też moja propozycja. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski - Już podsumowując ten temat, bo jest to 
pewnie temat, który można jeszcze kilka minut przysłowiowych poświęcić. Podsumowując 
bardzo szybko i sprawnie. Panie Adamie, czy Pan zgłasza wniosek formalny dotyczący 
ponownego rozpatrzenia i zastanowienia się nad projektem uchwały dotyczącym najmu? 

Radny Adam Szreder – Tak, dziękuję Panie Przewodniczący, że Pan wypowiedział to za mnie. 
Uzupełniając w kwestii tych wątpliwości. Bardzo bym prosił o przeanalizowanie tej uchwały 
pod tym kątem i ewentualnie jeżeli jest to zasadne przedstawienie na następnej sesji. Można to 
po prostu uzupełnić, poprawić tak żebyśmy mieli jasność, kto za co odpowiada i żeby nie było 
tego typu właśnie wątpliwości. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Co do projektu uchwały, tutaj 
skłaniałem się w kierunku Pana Radnego, skoro to był Pański wniosek z racji tego, że tych 
uwag Pan ma, ja ich nie spisałem niestety, bardzo proszę o przygotowanie przynajmniej tych 
samych uwag, które trzeba by było, czy chciałby Pan wprowadzić do tego projektu uchwały, 
żebyśmy mieli projekt gotowy do pracy, uzupełniony o te kwestie, które Państwo dzisiaj 
poruszyliście, a jest ich dosyć dużo, bo i pani sołtys miała uwagi i Pan ma uwagi. Tych uwag 
jednak się troszeczkę zebrało. Wtedy na pewno do porządku obrad wprowadzimy tą uchwałę. 
Proszę o przesłanie na adres biura rady i wtedy postaramy się przygotować tenże projekt. 
Najpierw będziemy mieli opinię prawną i dalej będziemy działać i procedować. 

Sołtys wsi Drzonów Elżbieta Noga -  Chciałam tylko powiedzieć, że jestem 24 lata sołtysem w 
Drzonowie. Mamy salę i zawsze po każdej imprezie my sprzątamy i wcale nam to nie 
przeszkadza. Przychodzimy, sprzątamy, robimy różne imprezy. Naprawdę nie jest to żaden dla 
nas dyskomfort. Jak można zostawić salę i szukać sprzątaczek innych po imprezie? 

Radny Adam Szreder - Ja przepraszam, ale to nie była nasza impreza. Jeżeli przychodzą panie 
i panowie artyści, przygotowują się do koncertu i zostawiają po sobie, zostawiają porozlewane 
soki. Jakby weszła Pani do toalety, to po prostu myślałem, że coś mnie weźmie. Bardzo 
przepraszam, my nie jesteśmy sprzątaczkami. My po sobie sprzątamy, jeżeli robimy imprezę. 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Agnieszka Kulczyńska - Ja dzisiaj dołączyłam tutaj 
na Państwa spotkanie. Chciałam się tylko przedstawić, pokazać. Od dnia 1 września pełnię 
funkcję Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy. Jest to dla mnie zaszczyt, 
przyjemność. Bardzo się cieszę, że będę mogła kierować szkołą. Mam nadzieję, że będziemy  
z Państwem współpracować, widzę tutaj już moich pracowników, na pewno są wśród Państwa 
rodzice dzieci z naszej szkoly. Mam nadzieję, że ten okres mojej pracy nie będzie budził 



kontrowersji. Bardzo bym chciała budować szkołę nowoczesną, opartą też na współpracy, na 
zrozumieniu. Liczę na Państwa wsparcie, jest to dla mnie nowa rola. Z wykształcenia jestem 
nauczycielem języka angielskiego, jednak w zawodzie nie pracowałam, pracowałam  
w prywatnej firmie i przynoszę doświadczenie menadżera, osoby takiej skupionej może na 
zarządzaniu, natomiast z dziećmi też będę pracować i z nauczycielami. Bardzo od kilku lat 
chciałam mieć taką pracę, która również pozwala mieć wpływ na społeczność lokalną. Proszę 
trzymać za mnie kciuki, aby mi się to udało. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski -  Życzymy samych pomyślnych wiatrów  
i myślę, że bardzo fajnie się stało, że będzie kierować szkołą osoba, która nie jest de facto 
nauczycielem, ale ma nowe, świeże spojrzenie i myślę, że Wysoka Rada i ja również  
z zaciekawieniem będziemy się przyglądać, jakie to przyniesie efekty. Mamy nadzieję, że będą 
to efekty bardzo dobre. My ze swojej strony, jako Wysoka Rada, będziemy służyli pomocą, 
jeżeli będzie taka potrzeba. Jak będzie uchwalanie budżetu, na pewno taka potrzeba będzie. 

Pani Grażyna Sikora z Zespołu Śpiewaczego Świdniczanie - Chciałam powiedzieć o naszej 
imprezie, która odbyła się 16 września w Wilkanowie. To było dwudziestolecie Zespołu 
Śpiewaczego Świdniczanie. Chciałam podziękować radzie sołeckiej, pani wójt, pani sołtys 
Wilkanowa za udostępnienie nam placu, za wszelką pomoc i za całą organizację. Dostaliśmy w 
prezencie od pani Wójt takie foldery i chciałam przekazać w prezencie od Zespołu Śpiewaczego 
Świdniczanie.  

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz - Miałam kilka spotkań z panią 
Wójt, one dotyczyły takich fajnych rzeczy, bo ja cały czas śledzę co robią pracownicy Urzędu, 
a zwłaszcza Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Ja dziękuję za napisanie tych projektów.  
Pani Wójt serdecznie dziękuję za naszą współpracę, która układa się dosyć fajnie. Mam jedną 
uwagę i powiedziałam, że o tym powiem, bo ja, to nie jest tak, że ja się z panią Wójt zgadzam. 
Jak bliski mi jest Zalew Świdnicki wszyscy wiecie, choćby z tego względu, że wędkuję i chcę, 
żeby tam było ładnie i pięknie. Były jakieś aluzje takie, po co pani postawiła tamten kontener 
toaletowy.  Właściwie to mają rację, mogła pani postawić tam ławeczkę, tą z godłem Polski za 
150000,00 zł, a ludzie niech by sobie dalej biegali do lasu. Deszcz popada, wpłynie wszystko 
do wody i jest ok, jest super. Ja mam tylko jedną prośbę, niech Pani postawi drugi, bo jest mało. 
Przybywa do was coraz więcej ludzi, są tam przepiękne imprezy, spokojne. Myślę, że jak ludzie 
się nauczą parkować samochody na tym przygotowanym parkingu, to w ogóle będzie super. 
Teraz następna sprawa. Taki ukłon wielki do pani sołtys. Myśmy tam byli na zaproszenie radnej 
pani Madej. Przyjęliście nas serdecznie i fajnie. Ja nie wiedziałam, o tych problemach, bo chyba 
bym się nie zdecydowała. Gminna Rada Seniorów wpadła na taki fajny pomysł, żeby spotykać 
się w danych wsiach i na miejscu rozwiązywać problemy seniorów, których jest naprawdę 
bardzo dużo. Na radzie seniorów w Letnicy mówiono o tym, że jest jedno wolne miejsce. Jak 
jest potrzebny ten dom seniora, to sami widzicie. Trzeba ludzi, nas staruszków już wspomagać. 
Ja tylko jeszcze raz Pani Jagodo dziękuję bardzo, bo przygotowaliście tam fajnie.  

Radny Adam Szreder - Dopiero teraz myślę, że tą część już taką artystyczną mamy za sobą. 
Pani Wójt, ja mam przygotowane pytania. Chciałbym je zadać. Panie Przewodniczący, Pani 
Wójt, czy mam zadawać pytania, Pani mi odpowie? Czy mam wszystkie przeczytać i dopiero 
odpowiedź? Tak, jak Pani woli. Pojedynczo, bo troszeczkę się tego nazbierało. Nie widzieliśmy 
się dawno, również z przykrością mówię, ale Pani nie było na naszym zebraniu wiejskim, ani 
żadnego pracownika. Może tych pytań byłoby mniej. A jeszcze doszło dziesiąte pytanie, które 



wynikło z Pani przedstawionego kalendarza pracy. Nawiążę na wstępie do wniosków, jakie 
zostały złożone do Polskiego Ładu w ramach szóstej edycji PGR. Pojawiła się taka możliwość 
w tym roku, Gmina mogła złożyć dwa wnioski w związku z tym, że na jej terenie 
funkcjonowało kiedyś Państwowe Gospodarstwo Rolne i wniosek co do zasady i inwestycja, 
która tam jest ujęta, musi mieć wpływ na mieszkańców tej wsi, gdzie ten PGR funkcjonował.  
I zacznę, teraz będę zadawał pytania. Może jeszcze tylko tytułem wstępu z tych dwóch 
wniosków jeden otrzymał dofinansowanie, jest to wniosek na budowę kompleksu turystyczno-
rekreacyjnego w miejscowości Buchałów na kwotę 2000000,00 zł. Natomiast wniosek 
dotyczący wsi Letnica na budowę nowej sieci wodociągowej niestety nie uzyskał aprobaty.  
W związku z tym ja mam takie pytanie, czy jest możliwość zmiany miejsca i rodzaju inwestycji 
wskazanej we wniosku pod nazwą budowa kompleksu turystyczno-rekreacyjnego  
w miejscowości Buchałów, dofinansowanego ze środków programu inwestycji strategicznych 
edycja 6 PGR? Czy taka możliwość jest, formalna? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale mówi Pan o zmianie miejsca, czyli? 

Radny Adam Szreder - Zmianie inwestycji i miejsca. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Nie odpowiem w tej chwili, bo ja nie 
wiem, czy program to przewiduje. Kwota dofinansowania jest 1.960.000,00 zł. Nie wiem, nie 
powiem w tej chwili. Trzeba sprawdzić, jakie są zapisy regulaminu. A co miałby Pan na myśli, 
mówiąc o zmianie? 

Radny Adam Szreder - Zgodnie z zapisami tego programu taka możliwość istnieje. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale to dlatego też mam pytanie, co 
miałby Pan na myśli, jeśli chodzi o zmianę miejsca? 

Radny Adam Szreder - Czy nie uważa Pani, że wodociąg jest ważniejszy? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Uważam, ale wodociąg jak Pan zobaczył 
został wyceniony przy wspólnym posiedzeniu pracowników zarówno Zakładu Usług 
Komunalnych oraz pracowników Referatu Gospodarki jako inwestycja, w wyniku której 
realizacji musielibyśmy mieć przewidziane co najmniej 5000000,00 zł. 

Radny Adam Szreder - No dobrze, ale 2000000,00 zł nawet z 5000000,00 zł to już jest dużo. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Taki wniosek został złożony. Przypomnę, 
dwa razy w edycji drugiej, kiedy było również możliwe składanie wniosków w ramach 
programu dla Gmin, w których funkcjonowały PGR-y i w programie również tym, jak 
doskonale również Pan wie, nie ma jakby dedykowanego zapisu, że to musi być tylko  
i wyłącznie miejscowość, ale oczywiście składaliśmy takie wnioski tylko i wyłącznie na 
Letnice. Dwukrotnie. Raz to był Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych, tak zwane również 
PGR-y, gdzie w pierwszym wniosku to była budowa dróg wewnętrznych w miejscowości 
Letnica wraz z budową odwodnienia i oświetlenia drogowego. Wniosek był złożony na kwotę 
4900000,00 zł. Nie uzyskał dofinansowania rządowego. W kolejnej edycji trzeciej PGR-ów 
również złożyliśmy dwa wnioski. Jeden dotyczył budowy sieci wodociągowej wraz z 
przyłączami górnej części miejscowości, a drugi wniosek dotyczył również tego samego, też 
budowy sieci wodociągowej dolnej części miejscowości. Oba te wnioski zostały złożone na 
kwotę 4800000,00 zł z czego jeden to było 1862000,00 zł, a drugi wniosek 2940000,00 zł. 
Kwota do finansowania w każdym przypadku 0 zł.  



Radny Adam Szreder - Tak, ja to wszystko wiem. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Kolejna edycja również dotyczyła 
możliwości złożenia wniosku na każdą inwestycję tak naprawdę gminną i zostały złożone dwa 
wnioski również. Jeden dotyczył budowy sieci wodociągowej wraz z przepięciem istniejących 
przyłączy do sieci nowo wybudowanej w miejscowości Letnica na kwotę 4900000,00 zł. Drugi 
wniosek to budowa kompleksu, faktycznie może za duże słowo kompleksu, bo to jest miejsce 
tak naprawdę rekreacji, gdzie będą mogli się spotykać mieszkańcy Buchałowa, starsi, młodsi  
i również młodzież. Wniosek opiewał na kwotę 1960000,00 zł i takie dofinansowanie Gmina 
otrzymała. Drodzy Państwo, ja też się wypowiem w tej kwestii tego jakby Pana stosunku, być 
może również mieszkańców, dlaczego został taki wniosek złożony. Dlatego drodzy Państwo, 
że to są dokumenty, na które posiadamy pozwolenie na budowę. Przez te pięć lat, całej kadencji 
tak naprawdę w miejscowości Buchałów nie została przeprowadzona żadna inwestycja. Tam 
też mieszkają ludzie, tam też są mieszkańcy, którzy chcieliby się zintegrować, ale nie mają 
nawet gdzie. Tam też mieszkają dzieci, tam też są właśnie seniorzy, którzy chcieliby wyjść  
z domu i jeszcze raz podkreślę, od wielu lat nie mają gdzie. Dlatego taka była decyzja o złożeniu 
tego wniosku i chciałabym jeszcze podkreślić jedną rzecz, że dostałam poprzez właśnie media 
społecznościowe w łeb za to, że zostały złożone wnioski o dofinansowanie i jeden wniosek 
zyskał aprobatę, a drugi nie. Ja bym chciała przypomnieć, że to nie ja jestem decydentem, kto 
te środki otrzymuje, który wniosek zyskuje aprobatę rządzących, bo nikt nie dałby nam dzisiaj 
gwarancji, ani przed złożeniem wniosku, ani dzisiaj, że gdyby dwa wnioski poszły na 
miejscowość Letnice, to któryś otrzymałby dofinansowanie. Dlaczego, drodzy Państwo? 
Dlatego, że dwie poprzednie edycje, czyli cztery łącznie wnioski złożone na miejscowość 
Letnice, ani jeden wniosek nie otrzymał tego dofinansowania. To nie jest moja wina, że 
dofinansowanie otrzymał inny wniosek. Ja uważam, że my wszyscy powinniśmy się cieszyć  
z tego, że otrzymaliśmy pieniądze zewnętrzne na realizację kolejnego projektu. Bo nie jesteśmy 
przedstawicielami tylko jednej miejscowości, ale musimy reprezentować interes mieszkańców 
każdej miejscowości. I tak jak powiedziałam, przez pięć lat w Buchałowie, a może i więcej niż 
pięć, bo z tego co ja słyszę od mieszkańców to nawet 25, nie zostało tam zrobione nic. Dlatego 
taki wniosek został złożony. 

Radny Adam Szreder - Dobrze, to może ja się wypowiem, bo mam dalsze pytania, ale ad vocem 
Pani wypowiedzi. Ja przypominam, że zgodnie z zasadami programu inwestycja ma mieć 
wpływ na mieszkańców wsi popegierowskiej. Tak się nazywa program i takie są tam zapisy. Ja 
czytałem te wnioski, jeden i drugi. I w uzasadnieniu, wyczytałem, że dwie zaprzyjaźnione wsie 
będą korzystać z tego placu, z tego miejsca. Ja się pytam, w jaki sposób będą korzystać? Ci 
mieszkańcy popegeerowskich bloków będą 5 km szli na plac zabaw do Buchałowa? Nie róbmy 
sobie żartów. Ale dobrze. Taki wniosek został złożony mimo to, że dostała Pani sygnał od nas 
z Letnicy w formie petycji, czego mieszkańcy by oczekiwali, ponieważ ten program jest 
dedykowany dla byłych pracowników PGR-u i dla tych wsi, które zostały najbardziej 
poszkodowane w latach 90 podczas transformacji ustrojowej. Buchałów wtedy tak po głowie 
nie dostał, jak Letnica. Przypominam. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale to proszę, ja bym chciała, żeby Pan 
przejechał się przez miejscowość Buchałów i miejscowość Letnica, czy faktycznie... 

Radny Adam Szreder - Nie przekrzykujmy się. Ja nie jestem przeciwko budowie miejsca 
integracji w Buchałowie, ale uważam, że to, co tam zostało zaplanowane, nie przystaje do 



wielkości tej wsi. Ale to zaraz przejdę w następnym pytaniu. Czyli rozumiem, bo chciałem 
zadać to pytanie, czy Pani zmieni jednak swoją decyzję i Pani wymieni wodociąg, który jak 
Pani sama stwierdziła we wniosku naraża życie i zdrowie mieszkańców, a na pewno też zagraża 
mieniu prywatnemu i mieniu komunalnemu, które się znajduje przy tym wodociągu. Co chwilę 
są awarie i co chwilę może być po prostu jakieś nieszczęście i co chwilę nie mamy wody. Ale 
dobra, to zadam kolejne pytania. Czy jeżeli Gmina w takim układzie nie jest w stanie pozyskać 
środków zewnętrznych, zrealizuje swoje zadanie własne, ustawowe, wynikające właśnie  
z ustawy o samorządzie gminnym, które obejmuje zaspokojenie zbiorowych potrzeb wspólnoty 
w zakresie wodociągów i zaopatrzenia w wodę w Letnicy ze środków własnych? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Oczywiście, tak jak Pan wspomniał, jest 
to zadanie własne gminy. Wodociąg jest z lat, nie pamiętam, pięćdziesiątych? 

Radny Adam Szreder - Przedwojenny odcinek. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Właśnie. A ja, drodzy Państwo, jestem 
tutaj od dwóch lat jako Wójt, wcześniej jako Zastępca Wójta. Niestety nie mam magicznej 
różdżki, dzięki której mogłabym takie zadania wielomilionowe realizować tak od już. 
Natomiast mam oczywiście z tyłu głowy i świadomość skali problemu. To nie jest tylko 
problem i wyłącznie miejscowości Letnica, ale również innych miejscowości, gdzie faktycznie 
stare sieci wodociągowe muszą być wymieniane. Jeśli chodzi o wodę, to tak naprawdę dzisiaj 
miejscowość Letnica ma najlepszą wodę w całej Gminie, która nawet nie potrzebuje jej 
uzdatniania. Myślę, że to również potwierdzi pani kierownik. Ja drodzy Państwo chciałabym 
tylko powiedzieć, że jeżeli tylko będą pojawiały się jakiekolwiek środki finansowe, zewnętrzne 
na realizację tego typu zadań, a to m.in. zadanie zostało również wpisane na listę 
priorytetowych zadań spośród kilkunastu, w zakresie wodno-kanalizacyjnym, również 
miejscowość Letnica i wymiana wodociągu. Takie zadania inwestycyjne poszły również do 
Urzędu Marszałkowskiego, gdzie w przyszłej perspektywie być może pojawią się środki 
finansowe na realizację tego typu zadań w zakresie wodno-kanalizacyjnym. Zostały 
wyszczególnione te zadania: zbiorniki, budowa nowych zbiorników na wodę, m.in. Słone, 
Świdnica, bo w okresach od maja do końca w zasadzie sierpnia, mieszkańcy nie mają wody  
w kranach. To są nasze też priorytetowe zadania. Także wymiana wodociągów w miejscowości 
Letnica. Myślę, że w przyszłym roku przystąpimy, jeżeli zostanie to zaakceptowane  
w budżecie, bo taka propozycja się znajdzie, opracowania dokumentacji projektowej, po to, 
abyśmy mogli takie środki finansowe pozyskiwać z zewnątrz, bo jak Pan doskonale wie, jest to 
wielomilionowa inwestycja i z własnych środków ciężko jest zrealizować takie zadania. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Jak Pan pozwoli Panie Adamie, 
ja tylko czuję się na siłach, żeby odpowiedzieć na Pańskie pytanie, bo wydaje mi się, że źle 
wybrał Pan adresata tego pytania. To pytanie nie powinno paść do pani Wójt, ale powinno paść 
do Wysokiej Rady. Bo jeżeli mielibyśmy zrealizować jakieś zadanie z funduszy własnych, we 
własnym zakresie, z pieniędzy z naszego budżetu, to nie pani Wójt, ale tylko i wyłącznie 
Wysoka Rada, konstruując budżet jest w stanie swoją uchwałą zabezpieczyć środki na to i to 
Wysoka Rada wtedy daje zielone światło i pozwolenie na to, żeby taka inwestycja miała 
miejsce. Wójt, ktokolwiek by nim nie był, jako organ wykonawczy jest zobowiązany do 
wykonania uchwały budżetowej. Więc Panie Adamie wystarczy tylko przekonać większość 
Rady. 



Radny Adam Szreder - Szanowny Panie Przewodniczący, wróćmy do komisji zimowej, gdzie 
ja o tym mówiłem, więc ja już stanowisko Wysokiej Rady usłyszałem wtedy. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Ale nie udało się przekonać 
większości. 

Radny Adam Szreder - Nie udało mi się przekonać, więc jak już zabraknie wody albo coś się 
wydarzy, to wtedy będzie już późno na przekonywanie się, ponieważ ten rok już pokazał latem, 
co się dzieje w Letnicy, że ludzie nie mają od godziny 18.00 do 22.00 wody. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Panie Adamie, to nie jest problem tylko 
Letnicy, jak powiedziałam, tak? To jest Słone, Świdnica, Letnica, ogólny problem. 

Radny Adam Szreder - Ale to nie jest żadne wyjaśnienie Pani Wójt. Albo zaczynamy robić to 
po kolei, ja to powtarzam, ja to od 5 lat słyszę… 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ja mam wrażenie, że ja mam odpowiadać 
za 25 lat zaniedbań. 

Radny Adam Szreder - Nie, za to co teraz się dzieje. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Pan ode mnie wymaga, żebym ja 
zrealizowała inwestycje w wysokości 5000000,00 zł na już. Nie da się tego zrobić. 

Radny Adam Szreder - Jesteśmy jedną z najbogatszych Gmin w województwie lubuskim, więc 
myślę, że moglibyśmy. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jeżeli Pan wie jak to zrobić, w przyszłym 
roku są wybory, będzie miał Pan możliwość się wykazać. 

Radny Adam Szreder - Niech Pani mnie nie prowokuje.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Woźniak - Panie Adamie, z tego... 

Radny Adam Szreder - Dobrze, ale mam jeszcze kolejne pytanie. Przepraszam, Panie 
Przewodniczący. Ja nie chcę wchodzić w jakiegoś takiego typu dyskusję. Dajcie mi zadać 
pytania, pani Wójt mi odpowie i kończymy to. Czy Pani konsultowała tą inwestycję  
w Buchałowie z mieszkańcami Letnicy? Letnicy, tak. Ja pytam celowo. To nie jest pytanie, ja 
się nie pomyliłem. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - A dlaczego miałam konsultować? Wiem, 
że mieszkańcy niektórzy będą z tego miejsca korzystać. 

Radny Adam Szreder - Którzy? Ile takich mieszkańców? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Część. 

Radny Adam Szreder - Odbyły się konsultacje społeczne? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale nie było potrzeby, Panie Adamie, 
konsultacji społecznych. To nie jest projekt, który wymaga konsultacji społecznych. To może 
też zrobimy konsultacje społeczne, czy jest potrzeba realizacji, nie wiem, jakiejkolwiek 
inwestycji, która była zrealizowana w Letnicy. Jeżeli mamy iść takim torem. Drodzy Państwo, 
ja bym chciała podkreślić jeszcze raz jedną rzecz - przez pięć lat żadne zadanie nie zostało 



zrealizowane w miejscowości Buchałów. Dlatego ten wniosek został złożony. Dlatego, że ci 
mieszkańcy też na to zasługują, tak jak wszyscy inni. Ja wierzę, że dzisiaj im wszystkim, jeżeli 
słuchają to, jest bardzo przykro z tego powodu, że robicie państwo nagonkę miejscowości jedna 
na drugą. Było napisane zaprzyjaźnione miejscowości, bo tak, owszem, odbywały się 
chociażby w zeszłym roku projekty między Letnicą a Buchałowem. To państwo negujecie coś, 
co jest realizowane. Ja pytam, dlaczego? To są środki zewnętrzne, nie nasze. I dzisiaj wszyscy 
dostają po głowie za to, że otrzymaliśmy dofinansowanie. Ja tego nie rozumiem, naprawdę. 

Radny Adam Szreder - A ja nie rozumiem, dlaczego rzeczy ważniejsze nie są najpierw 
realizowane, a potem dopiero te ważne, o których Pani mówi. Proszę mi powiedzieć jakie będą 
koszty utrzymania tego obiektu, bo tam ten mały obiekt to będzie boisko wielofunkcyjne, skate 
park, siłownia zewnętrzna, plac zabaw, wiaty służącej do integracji mieszkańców, parkingu, 
oświetlenia i dróg towarzyszących. Czy Gmina ma świadomość, że taki obiekt trzeba będzie 
utrzymać i czy zostały oszacowane koszty jego utrzymania? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Co Pan rozumie przez słowo utrzymanie? 
Bo jeżeli mówimy o koszeniu… To są zawsze przeglądy placów zabaw, które są realizowane 
corocznie w każdej miejscowości. Również takie miejsce zostanie w proces jakby przeglądu 
włączone. Natomiast koszeniem będą zajmowali się pracownicy, którzy są zatrudnieni  
w Urzędzie Gminy, a może i na pewno mieszkańcy Buchałowa. 

Radny Adam Szreder - Ja co do tych potrzeb mieszkańców Buchałowa słyszałem troszeczkę 
odmienne zdania, ale dobrze. To już zmieniając temat, bo już myślę, że przewałkowaliśmy 
jedno pozytywne, co dzisiaj, jedną pozytywną rzecz, którą dzisiaj usłyszałem, mam nadzieję, 
że to będzie realizowane, to powstanie dokumentacja na budowę tego wodociągu. Bo naprawdę 
koszty napraw, bo ja pytałem się któregoś razu o koszty napraw wodociągu, m.in. w Letnicy, 
to są dziesiątki tysięcy złotych. Więc może lepiej zrobić tą dokumentację i być przygotowanym, 
jeżeli już gmina nie chce tego robić etapowo, chce to wziąć w całości jakimś większym 
projektem, to w takim układzie czekam na tę decyzję dotyczącą dokumentacji. Jeszcze trzy 
pytania. Czy Gmina złożyła wnioski do drugiej edycji programu odbudowy zabytków? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Nie, nie złożyła. 

Radny Adam Szreder - Dobrze, szkoda. Mam pytanie jeszcze, bo to też pojawiło się gdzieś tam 
w przestrzeni publicznej, to teraz takie modne słowo. Powiat Zielonogórski złożył wniosek na 
przebudowę drogi Letnica Świdnica. Czy Powiat Zielonogórski pozyskał środki na przebudowę 
tej drogi z Rządowego Programu Rozwoju Dróg, w ramach którego został złożony wniosek? 
Czy Pani coś wie na ten temat? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - To proszę zapytać powiatu. 

Radny Adam Szreder - Ja wiem, że nie. Dobrze. Chciałem, żeby wszyscy to usłyszeli. Ostatnie 
pytanie - spotykała się Pani w sprawie tych Samorządowych Inicjatyw Mieszkaniowych. 
Proszę powiedzieć, na jakim to jest etapie w ogóle? Czy jest już w końcu ta działka? Czy jej 
nie ma? Czy są jakieś plany konkretne co do budowy tych mieszkań? Dopytuję, ponieważ 
pytają mnie o to mieszkańcy. Jest taka sytuacja: mieszkanka złożyła wniosek o mieszkanie 
socjalne, to oczywiście nie będą socjalne mieszkanie, żeby nie mylić tego, o mieszkanie 
socjalne 23-24 lata temu. Do tej pory czeka. Co się okazuje? Że wniosek został wybrakowany, 
dlatego że miał kategorię B5, chodzi o kategorię przechowywania akt. Tylko dlaczego 
niezałatwione sprawy są brakowane? To jest jedna sprawa. Bo moim zdaniem, jeżeli sprawa 



jest niezałatwiona nawet od 20 lat, to powinien ten wniosek po prostu czekać w jakiejś kolejce 
na realizację, a nie brakować dokumenty. I ta mieszkanka...  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka zadała pytanie bez użycia mikrofonu, więc nie było słyszalne. 

Radny Adam Szreder - Konkretnie w gminie ktoś wybrakował dokumenty. Natomiast ja mam 
pytanie w związku z tym, na jakim etapie są te kwestie związane z budowaniem nowych 
mieszkań? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tak jak Państwu mówiłam już 
kilkukrotnie, działka która jest brana pod uwagę to nasza działka, która posiada miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego na zabudowę wielorodzinną. Został złożony wniosek  
o dofinansowanie takiej budowy, natomiast wniosek nie zawierał pozwolenia na budowę. Takie 
było założenie prezesa, żeby taki wniosek złożyć. Myśleliśmy, że zyska on aprobatę i tylko 
będzie kwestią uzupełnienia tej dokumentacji projektowej wraz z pozwoleniem na budowę. 
Natomiast wniosek nie otrzymał dofinansowania. W tej chwili jest opracowywana 
dokumentacja, która pozwoli na uzyskanie pozwolenia na budowę i wówczas będzie możliwość 
złożenia tego wniosku być może jeszcze, jeżeli się to uda w tym roku, jeżeli nie, to w roku 
2024. 

Radny Adam Szreder - I gdzie to będzie? Lokalizacja. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Cały czas mówimy o miejscowości 
Letnica. 

Radny Adam Szreder - Dziękuję. Chodzi o to boisko, tak? To jest to miejsce, tak? Dziękuję. 

Radny Gminnej Rady Seniorów Janusz Gałat poinformował o odnawialnych źródłach energii. 
Na ten temat właśnie chciałem powiedzieć, bo stąd można, gmina może mieć pieniądze  
i chciałbym powiedzieć jakie to pieniądze ewentualnie. Elektrowni atomowej nie będziemy 
budować, bo nie mamy tutaj miejsca, elektrowni wodnych też nie, bo nie mamy rzeki, ale 
możemy w tej chwili jest po prostu era fotowoltaiki i ewentualnie elektrowni wiatrowych. I tu 
na ten temat chciałem powiedzieć, bo co chwilę ktoś dzwoni czy nie macie hektarów do 
wydzierżawienia, poszukują hektary do wydzierżawienia od rolników. Jak można budować 
fotowoltaikę? Fotowoltaikę można budować na czwartej, piątej i szóstej klasie. Akurat Gmina 
Świdnica w zasadzie takie grunty ma i to w zasadzie bardzo dużo, bo z tego co się zdążyłem 
wyczytać gmina ma około 3-4 tysiące hektarów. Z tego połowa na pewno jest właśnie te grunty 
takie, które.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Jeżeli mogę, to wejdę w słowo. 
Chyba na terenie gminy znajduje się tyle hektarów, bo nie wydaje mi się, żeby gmina była 
właścicielem tak dużej ilości ziem. 

Radny Gminnej Rady Seniorów Janusz Gałat - Ale właśnie, to nie potrzeba mieć, nie trzeba 
być właścicielem, bo okazuje się, że rolnicy, którzy mają, to oni będą wydzierżawiać, a gmina 
będzie miała z tego pieniądze. Więc proszę Państwa, kto płaci pieniądze? Dla gminy to są dwa 
podatki w zasadzie od gruntów i to płaci właściciel gruntów, czyli rolnik, który wydzierżawi. 
Rolnicy, którzy wydzierżawią będą zobowiązani płacić. A drugi podatek to będzie od tego, co 
inwestor zewnętrzny zbuduje na tym właśnie gruncie. Jeżeli Państwo chcecie to z jednego 
hektara to jest około 10000,00 zł będzie podatek dla gminy, a dwa, bo jeszcze od tego co 



inwestor postawił, czyli to jest 20000,00 zł. Więc proszę Państwa, dlatego mówię, dlaczego 
chciałbym żeby tutaj, żebyśmy Państwo podjęli taką uchwałę, czy jakoś zobowiązali, by tutaj 
ktoś z pracowników gminy po prostu przyszedł i powiedział jakie to jest inwestycja, co będzie 
po prostu gmina mogła mieć. Moja propozycja taka, żeby przedstawić gminie, bo po prostu 
należałoby tak: Ci inwestorzy, którzy przychodzą do gminy, a nie do gminy tylko do rolników, 
którzy szukają. I jaki jest proszę Państwa na dzisiaj, dlaczego rolnicy nie chcą? Bo na początku 
to rolnicy oczywiście, bo to są duże pieniądze, bo z piątej, szóstej klasy gmina jako taka nie ma 
żadnych podatków. Natomiast tutaj był bardzo duży podatek właśnie tych piątej, szóstej klasy, 
które do tej pory nie uczestniczą w podatkach. Było bardzo dużo. Wobec tego dlaczego rolnicy 
nie chcą, nie chcą wydzierżawiać? Już teraz wyjaśniam. Kto będzie zobowiązany płacić 
podatek? Właśnie rolnik, który wydzierżawi. A jeżeli ta firma to będzie „firma krzak”, to wtedy 
się okazuje, że po prostu rolnik będzie zobowiązany do zapłaty tego podatku i będzie sam 
musiał szukać tego inwestora, a „firmy krzak” załóżmy nie będzie. Chociaż jeżeli ktoś buduje 
fotowoltaikę na hektarze, to jest około 2000000,00 zł trzeba na dzisiaj wyłożyć, żeby tam 
postawić. Jeśli ktoś wyda te 2000000,00 zł, 10000000,00 zł czy więcej, bo te takie hektary w 
tej chwili są potrzebne, to moim zdaniem nie ucieknie tak sobie, tylko chyba, że znajdzie 
dobrego prawnika i tak to zorganizuję, że nie będzie płacił. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Panie Radny, jak bym mógł 
prosić już do konkluzji wypowiedzi. 

Radny Gminnej Rady Seniorów Janusz Gałat - Proszę Pana, tutaj chodzi o to, żeby w zasadzie 
gmina powinna szukać inwestorów i szukać rolników, którzy będą chcieli wydzierżawiać 
ziemię dlatego, że żeby to po prostu zniweczyć to niebezpieczeństwo, bo rolnicy nie chcą 
wydzierżawiać, tak jak już powiedziałem, dlatego że się boją. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Czyli wnosi Pan o to, aby gmina 
się zaangażowała w ten proces i pomogła rolnikom, tak? 

Radny Gminnej Rady Seniorów Janusz Gałat - W tej chwili to jest tak, że to ustawowo rolnik 
jest zobowiązany do opłacenia. Gdyby gmina na przykład wzięła na siebie to, że w jakiś sposób 
będzie, gmina swojego prawnika, który będzie reprezentował załóżmy tego rolnika, gdyby się 
coś wydarzyło. Tutaj zobowiązać jakiegoś człowieka w gminie, który przedstawi jak się to ma 
na dzisiaj. A druga sprawa wiatraki. Wiatraków może być podobna suma dla gminy albo nawet 
wyższa. I teraz tak, do tej pory w ustawie było 10 razy H. Co to znaczy 10 razy H? Że nie 
można budować wiatraków, elektrowni wiatrowych nie bliżej niż 10 wysokości wiatraka. 
Około 2 km. Do tej pory było 500 metrów od zabudowań. W tej chwili jest nowa ustawa, która 
wejdzie albo nie wejdzie, że będzie od 500 do 2000. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski – Jakbym mógł prosić Panie 
Radny jeszcze raz do konkluzji, żebyśmy mogli sformułować wniosek, który Pan składa i czego 
Pan oczekuje od gminy czy od Rady. 

Radny Gminnej Rady Seniorów Janusz Gałat - Żeby gmina po prostu również tutaj nawet 
wyprzedzając, znalazła takie obszary w gminie, gdzie można załóżmy zbudować wiatraki, bo 
wiadomo, że wiatraki szumią. Niektórym to przeszkadza, niektórym to nie. Gdyby takie gmina 
znalazła takie tereny, gdzie można zbudować wiatraki czyli wiatrownie. 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Czyli rozumiem Panie Radny, 
w skrócie chodzi o to, aby Wysoka Rada i gmina przyjrzały się tematowi i ewentualnie podjęły 
działania umożliwiające pomoc rolnikom w procedowaniu zakładania tych farm.  

Radny Jan Bitka - Chciałbym zwrócić uwagę na jeden szczegół. W Wilkanowie jest jeden 
właściciel domu blisko kościoła, który wynajmuje prawdopodobnie na tym B&B albo gdzieś 
na tych portalach społecznościowych, wynajmuje ten budynek i upatrzyła sobie to miejsce 
młodzież z Niemiec. Goście mile widziani, tylko pod jednym warunkiem, ponieważ grają, tam 
jest kort, jakieś boisko mają i po prostu krzyczą. Przyjeżdżają na weekendy. I te krzyki 
sportowe, owszem, ale one są na terenach sypialni, że tak powiem, gdzie ludzie mieszkają i jest 
demokracja i każdy może robić co chce. Próbowaliśmy tą sprawę jakoś załatwiać. Nawet 
potrafią strzelać na przykład sztuczne ognie o północy, bo się cieszą, że wygrali albo co, nie 
wiem. Jest to nie wątpliwie uciążliwość dla mieszkańców i w ich imieniu tutaj zabieram głos. 
Natomiast żeby tą sytuację jakby przybliżyć to chcę powiedzieć, że niby w prawie polskim, 
mówię niby, bo za mocno w to nie wnikałem, aczkolwiek tak to wygląda, że w prawie polskim 
nie ma takiego zakazu, żeby im zabronić można powiedzieć radować się czy krzyczeć. Tylko 
powiem Państwu, że ci Niemcy doskonale wiedzą, że nigdy w życiu nie mogliby u siebie na 
wiosce tak się powiedzmy wydzierać, bo w Niemczech weekend jest świętym. W związku  
z tym co powiedziałem, że prawdopodobnie nie ma takiego prawnego zakazu, to jednak mam 
tutaj prawdopodobnie do policji naszej albo straży albo gminy mam taką petycję, żeby do 
właściciela tego domu zwrócić się z zdecydowanym wezwaniem o to, żeby w regulaminie 
pobytu tych ludzi wyeliminować te powiedzmy w cudzysłowie radosne okrzyki. To jest 
powiedzmy drobna sprawa, ale oni tak krzyczą całe do południa, że trudno być z tego powodu 
szczęśliwy. I te przymrużanie oka, podczas gdy u nich takie zjawisko jest niemożliwe, żeby oni 
tak się krzyczeli, bo policja natychmiast by przyjechała, to by wypadało poprzez tego 
właściciela w regulaminie wpisać. Tam w tym regulaminie oni wpisują, że dziecka nie może 
być, że zwierząt nie może być albo może. To w tym regulaminie u tego człowieka powinno być 
wpisane, że takie zachowanie jest niedopuszczalne. Jeszcze drugą sprawę mam właśnie tu też 
co radny poruszył sprawę tego SIMu. Jak to w mieście wygląda? U nas mniej więcej wiemy 
natomiast czy to w mieście idzie do przodu czy nie?  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Miasto Zielona Góra i Gmina 
Czerwieńsk złożyły taki wniosek o dofinansowanie, bo w momencie, kiedy przystępowały do 
Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej posiadały już dokumentację projektową wraz  
z pozwoleniem na budowę. Takie dwa wnioski zostały złożone o dofinansowanie i faktycznie 
otrzymali je. Są już po przetargu, jest wykonawca, więc myślę, że te roboty będą już szły  
w kierunku budowy. 

 
Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura Rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania. Zapytał, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć w tej chwili interpelacje bądź zapytanie.  
Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytań.  
 
 
 



Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności 
Miejskiej dla Zielonogórsko-Nowosolskiego Obszaru Funkcjonalnego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 11 głosach „za” i 3 
głosach „wstrzymujących się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 
Zielonogórsko-Nowosolskiego Obszaru Funkcjonalnego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Marek Bursztyn, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Maria 
Tarczewska-Sierko, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Jan Bitka, Danuta Janek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Karol Wiler 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVII/410/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla 
Gminy Świdnica na lata 2023-2033. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 8 głosach „za”, 2 głosy 
„przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” i braku 1 głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  
 

Radny Adam Szreder - Ja już niejednokrotnie wypowiadałem się w sprawie tego programu. 
Niestety uważam, że ten dokument opiera się o błędne założenia. Przede wszystkim uważam, 
że w sposób nieadekwatny i niemiarodajny zostały zastosowane wskaźniki, które miały za 
zadanie wyznaczenie tych obszarów z największymi problemami, przede wszystkim 
społecznymi, bo ocena też dotyczy oprócz kwestii społecznych, dotyczy kwestii 
funkcjonalności, kwestii technicznych, zagospodarowania przestrzennego i rozwoju 
gospodarczego. Również nie wiem, nie usłyszałem do tej pory, dlaczego ten cały program 
dotyczy, znaczy jak to się stało w ogóle, że podzielono jedną miejscowość, chodzi mi tutaj  
o Świdnicę, na część północną i południową. Do tej pory nie usłyszałem odpowiedzi, jak to się 



odbyło, na jakich zasadach i co o tym zadecydowało? Wiemy jaki jest efekt, wiemy, że efekt 
jest taki, że ten program będzie dotyczył właśnie tej północnej części Świdnicy i miejscowości 
Koźla. To wszystko powoduje, że ja przynajmniej odnoszę może i subiektywne, może błędne 
wrażenie, że ten cały program został napisany pod z góry założoną tezę. Ale to są moje takie 
przeczucia i odczucia. Dzisiaj jeszcze na komisji pytałem o pewne kwestie. Niestety na 
większość pytań nie uzyskałem jakichś konkretnych odpowiedzi. Zwłaszcza to, co mnie nurtuje 
najbardziej, czyli ten podział jednej miejscowości na część północną i południową. Ale 
dowiedziałem się za to, że będziemy prowadzić rewitalizację na obszarach niezamieszkałych, 
w lasach i w polach. Czemu to jest takie ważne? Ponieważ ten program, w konsekwencji 
uchwalenia tego programu, gmina będzie mogła sięgać po dosyć spore środki z nowego 
programu regionalnego. Nie chcę tutaj rzucać błędnych kwot, ale coś mi się tak wydaje, że to 
jest chyba 7000000,00 euro na to. I można realizować konkretne projekty, zwłaszcza projekty 
społeczne, tak aby po prostu poprawiła się sytuacja społeczna obszaru objętego rewitalizacją, 
jak również dotyczy to projektów inwestycyjnych. To co powstało w wyniku prac, niestety 
moim zdaniem nie zasługuje, przynajmniej ja się pod tym nie podpisuję i tego nie zaaprobuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Mam pytanie Panie Radny, bo 
wspomniał Pan przed chwilą, że z tego co się Pan orientuje środki, które są przeznaczone na 
ten program to 7000000,00 euro i teraz żebym dobrze zrozumiał. 7000000,00 euro może 
nasza gmina pozyskać, te dwa obszary? 

Radny Adam Szreder - Ja powiem tak, na całe województwo to jest. Natomiast po te środki 
będą mogły sięgać gminy, które mają uchwalony program rewitalizacji. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Z tego co wiem, praktycznie każda 
gmina jest w trakcie opracowywania albo już ma taki program. 

Pracownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Joanna Domańska - Ja chciałam powiedzieć o tych 
ogromnych środkach, o których Pan mówi, które są w Urzędzie Marszałkowskim. To jest 
właśnie te 6000000,00 euro na całe województwo lubuskie. Oprócz gmin wiejskich, które mogą 
z tej puli korzystać, mogą też korzystać gminy miejsko-wiejskie, które mają na swoim obszarze 
miejscowości wiejskie. Także 6000000,00 to... to jest niewielka... 

Radny Adam Szreder - Nie, tam są dwa działania. Ja mówię o działaniu 8.3. dotyczące strikte 
obszarów wiejskich. 

Pracownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Joanna Domańska - To są właśnie te stricte obszary 
wiejskie. 6000000,00 euro na całe województwo lubuskie. 

W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał 
pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie 
gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy 
Świdnica na lata 2023-2033. 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 



ZA (11) 
Jan Bitka, Danuta Janek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta 
Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, 
Błażej Woźniak 
PRZECIW (2) 
Dorota Kaczmarek, Adam Szreder 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marek Bursztyn, Karol Wiler 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVII/411/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 14 głosach „za”.  
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVII/412/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu przeciwdziałania 
przemocy domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Świdnica 
na lata 2023-2026. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 14 głosach „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy 
domowej i ochrony osób doznających przemocy domowej w Gminie Świdnica na lata 2023-
2026. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVII/413/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy 
domowej w Gminie Świdnica. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 14 głosach „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy domowej w Gminie 
Świdnica. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVII/414/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 



Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania  
i odprowadzania ścieków na terenie gminy Świdnica”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 13 głosach „za” i 1 
głosie „wstrzymującym się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania i odprowadzania ścieków 
na terenie gminy Świdnica”.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVII/415/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z placów zabaw, 
siłowni zewnętrznych oraz boisk, parków i miejsc rekreacyjno-turystyczno-sportowych 
zlokalizowanych na terenie gminy Świdnica. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 13 głosach „za” i 1 
głosie „wstrzymującym się”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z placów zabaw, siłowni 
zewnętrznych oraz boisk, parków i miejsc rekreacyjno-turystyczno-sportowych 
zlokalizowanych na terenie gminy Świdnica. 
 



Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVII/416/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 
Lubuskiego w formie opracowania i przekazania dokumentacji projektowej 
obejmującej budowę odcinków chodników wraz z wyznaczeniem doświetlonego 
przejścia dla pieszych oraz zmianą stałej organizacji ruchu w ciągu DW 279 na 
wysokości Zalewu Świdnickiego. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Sportu i Rekreacji 
Lidia Kocąka poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 14 głosach „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Lubuskiego 
w formie opracowania i przekazania dokumentacji projektowej obejmującej budowę 
odcinków chodników wraz z wyznaczeniem doświetlonego przejścia dla pieszych oraz 
zmianą stałej organizacji ruchu w ciągu DW 279 na wysokości Zalewu Świdnickiego. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-
Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej 
Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVII/417/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 



Ad 16. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady pięćdziesiątej 
siódmej sesji Rady Gminy. 

 

Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Anna Równicka                                                                                     Tomasz Marczewski 

 


